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PROTOKÓŁ  Nr III/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 grudnia 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych (nieobecny radny R. Serowski) do 

punktu 4 porządku obrad.   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1430.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pan Jan Mokrzycki-  zastępca burmistrza Bobolic, 

• Pan Dariusz Kalinowski – przewodniczący rady Powiatu w Koszalinie, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny. 

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski– dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M- GOK w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M- GPB w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pani Renata Tomczak  – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Kamil Jesionowski– Radny Rady Powiatu,  

• Pani Helena Bubień – Delegat Izb Rolniczych,  

• Pan Andrzej Raczyński i kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach,  

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 10 grudnia 2010 r.  
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3. Trybuna sołecka.  

4. Trybuna obywatelska.   

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Budżet gminy Bobolice na rok 2011, 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na 2011 rok,  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie wieloletniej prognozy 

  Finansowej Gminy Bobolice na lata 2011-2022, 

- wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie 

  uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok,  

- wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie  

  uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 

  2011-2022, 

- podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2011 r. 

- podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

  Gminy Bobolice na lata 2011-2022. 

8. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2010 rok,  

2) regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

    oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobolice, 

3) przyjęcia Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

    i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki – Regionalne Wodociągi  

    i Kanalizacja Sp. z o. o. w Białogardzie na lata 2011 – 2016 dla Miasta 

    i Gminy Bobolice, 

4) zatwierdzenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zaopatrzenia w wodę  

    i odprowadzania ścieków, 

5) wyznaczenia delegatów do reprezentowania Gminy Bobolice  

    w Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty.   

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych rady Miejskiej w 

Bobolicach.  

Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 
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Radny Zdzisław Strzelczak zaproponował by uchwałę dotyczącą stawek wody przenieść na 

początek omawianych uchwał (jako pierwsza) i omawiać ją przed przerwą. Przedstawił taką 

propozycję z tego powodu, gdyż po przerwie większość sołtysów jest już nieobecna, a 

powinni wiedzieć o pewnych sprawach.  

 

Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

 
 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół  z II sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 10 grudnia 2010 roku   był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z II sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt  nie zabrał głosu.  
 
Obecny radny Radosław Serowski. 

 

Ad. 4.Trybuna obywatelska 

 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1.  Pan Dariusz Kalinowski – Przewodniczący Rady Powiatu – powiedział, że w obecnej 

kadencji w Bobolicach jest po raz pierwszy i w imieniu radnych Rady Powiatu Pani Renaty 

Tomczak, Pana Kamila Jesionowskiego i byłej radnej, a obecnej Pani Burmistrz Mieczysławy 

Brzozy pogratulował wyborów radnym i otrzymania mandatu. Powiedział, że to zobowiązuje 

do działań, które obiecywali wyborcom. Życzył aby praca radnych, działania, postawa 

potwierdziła to co zostało powiedziane przed wyborami i aby zostało zrealizowane dla 

pomyślności gminy Bobolice. Pan przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jest obecny 

na sesji ze względu na żeby podkreślić to, że radni powiatowi chcą współpracować i są 

otwarci na każdy rodzaj współpracy. Powiedział, że ma nadzieję, że w tej czteroletniej 
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kadencji uda się zrealizować jakąś inwestycję drogową, która jest bardzo potrzebna na 

naszym terenie. Będą to zapewne tzw. „schetynówki” – 50% daje wojewoda, 25% powiat, 

25% gmina. Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Dariusz Kalinowski złożył wszystkim 

obecnym życzenia noworoczne, aby Nowy Rok był pomyślnym, życzył zadowolenia z pracy, 

sukcesów  dla mieszkańców gminy Bobolice, aby z dnia na dzień żyło się lepiej w zdrowiu i 

wszelkiej pomyślności. Wręczono kwiaty dla Pani Burmistrz.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki pogratulował przewodniczącemu Rady 

Powiatu oraz radnym Rady Powiatu wygranych wyborów.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przekazała podziękowania dla przewodniczącego Rady 

Powiatu oraz radnych Rady Powiatu za pamięć. Pani Burmistrz podziękowała także za 

propozycję współpracy z nadzieją, że ta współpraca będzie bardziej owocna i konstruktywna. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Pani Burmistrz złożyła życzenia noworoczne i wręczyła 

drobny upominek.  

2. Pan Andrzej Raczyński –kierownik NZOZ „Asklepios” w Bobolicach – podziękował za 

zaproszenie i powiedział, że chce powiedzieć o zmianach jakie przewiduje NFZ na terenie 

gminy Bobolice. Przedstawił swojego zastępcę Pana mgr Dominika Szulca, który pełni 

obowiązki zastępcy kierownika przychodni. Jeżeli chodzi o podstawową opiekę zdrowotną to 

podzielona jest na: dzienną, nocną i świąteczną. Dzienna opieka zdrowotna pozostaje bez 

zmian, pacjentów przyjmuje Pani doktor Lucyna Cygal, Pan doktor Robert Prusiński, Pan 

doktor Andrzej Raczyński – pełniący funkcję kierownika. Lekarze ci są ogólnie dostępni od 

poniedziałku do piątku od 8.00 – 18.00 z przerwą obiadową. Od 1 stycznia 2011 roku 

przestają przyjmować w Bobolicach lekarze specjaliści pediatrzy. Panie pielęgniarki i położna 

pracują tak jak do tej pory, jeżeli chodzi o medycynę w środowisku nauczania i wychowania 

to istnieją realne szanse, że uda się utrzymać taką sytuację jak jest. Gabinet zabiegowy jest 

czynny przez 5 dni w tygodniu 8.00 – 18.00. Jeżeli chodzi o nocną i świąteczną opiekę czyli 

możliwość skorzystania z porady lekarza nocą, wieczorem czy w święta to sytuacja tu ulega 

zasadniczej zmianie zgodnie z zarządzeniem Prezesa NFZ z 23 grudnia 2010 roku 

organizowana ma być ta opieka dla populacji nie mniejszych niż 50 tyś. mieszkańców.  Czyli 

nie będą w tych porach przyjmowali lekarze. Zarządzenie stanowi załącznik do protokołu. 

Pan A. Raczyński powiedział, że wspólnie z Panią Burmistrz próbowali przekonać Panią 

dyrektor NFZ, żeby zastosować odstępstwo ponieważ koledzy lekarze wyrażają chęć 

funkcjonowania na dotychczasowych zasadach. Czyli, że w sobotę i niedzielę jest obecny 

lekarz. Do tej pory zgody takiej nie ma i nie uzyska się jej. Daje się pod rozwagę gdzie 

mieszkańcy Bobolic mają jeździć w takich przypadkach do lekarzy – Szczecinek czy 

Koszalin? Zdaniem Pana Raczyńskiego byłoby może bardzo korzystne gdyby nie tylko Pani 
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Burmistrz wystąpiła z pismem do NFZ, ale również Rada Miejska jako przedstawiciele 

lokalnego samorządu. Możliwości negocjacyjne pana kierownika NZOZ „Asklepios” już się 

wyczerpały mimo iż uważa, że te to rozwiązanie jest niekorzystne dla lokalnej społeczności. 

Natomiast jeżeli chodzi o ratownictwo medyczne to na obecnych zasadach jest przedłużona 

umowa do końca czerwca 2011 roku, jak to będzie wyglądało dalej Pan Raczyński nie jest w 

stanie powiedzieć. Czynione są starania wspólnie z Panią Burmistrz, żeby utrzymać taką 

sytuację jak jest – czyli karetka przez całą dobę funkcjonuje z zespołem jak dotychczas. 

Ginekologia pozostaje bez zmian, podobnie jak stomatologia. Jeżeli chodzi o rehabilitację to 

NFZ zmniejszył wartość kontraktu o 60% na rok następny. W roku 2009 z pieniędzy, które 

były na kontrakt rehabilitacyjny były pokrywane koszta utrzymania pracowników i koszta 

utrzymania obiektów – zysk 0 zł. Na chwilę obecną pozwala to na utrzymanie jednego 

pracownika. Po naradzie zespołu i dyskusji z Panią Burmistrz podjęto decyzję, że na 2011 rok 

zostanie przedłużone utrzymanie rehabilitacji – czyli dwóch pracowników jak dotychczas. 

Natomiast zmniejszone w sposób istotny ilość usług, które są bezpłatne. Wprowadzane są 

inne rozwiązania, nowy typ usług dla pacjentów, którzy będą chcieli skorzystać z masażu czy 

borowin odpłatnie i „od ręki” oraz następne rozwiązanie to kolejka do rehabilitacji 

(bezpłatnie). Od 18 lat do tej pory było tak, że pacjenci byli załatwiani wtedy kiedy była 

potrzeba czyli „od ręki”. Kolejną uciążliwością jaką wymaga NFZ jest to, że lekarze mają 

wymagać od pacjentów dowodów ubezpieczenia przy każdej wizycie. Bierze się to z tego, że 

NFZ potrafi kwestionować kilkadziesiąt pacjentów, u których wykonywane były świadczenia 

podstawowej opieki zdrowotnej bo według ich wiedzy ci pacjenci są nieubezpieczeni, później 

się okazuje, że są ubezpieczeni. Rodzi się przez to niezręczna sytuacja.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy pediatrzy nie będą przyjmowali już definitywnie, 

czy może przyjmować chociaż jeden? Pan radny powiedział, że jeżeli chodzi o ubezpieczenia 

to ubezpieczony jest każdy także osoba bezdomna – takie informacje ma od Ośrodka Pomocy 

Społecznej.  

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że w naszej przychodni przyjmuje trzech ginekologów i 

zapytała czy możliwa byłaby taka sytuacja, żeby zrezygnować z jednego ginekologa na rzecz 

pediatry?  

Pan doktor Andrzej Raczyński powiedział, że jeżeli chodzi o dowody ubezpieczenia to dowód 

ubezpieczenia może być dostarczony - jeżeli pacjent jest w szpitalu – natomiast jeżeli jest to 

kwestia usługi specjalistycznej, ambulatoryjnej czy podstawowej opieki zdrowotnej pacjent 

ma mieć dowód ubezpieczenia przy sobie.  Nie dotyczy to sytuacji kiedy jest stan zagrożenia 

życia. Natomiast jeżeli chodzi o pediatrów to lekarze pediatrzy nie są w systemie 

podstawowej opieki zdrowotnej jako obligatoryjność. Nie da się utrzymać pediatrów 
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ponieważ z tego tytułu nie ma dodatkowych pieniędzy i nie będzie. Jeżeli natomiast chodzi o 

ginekologię to jest to zupełnie oddzielny podmiot, zadanie. Za symboliczną opłatę 

wynajmowane są gabinety, żeby mieszkańcy mogli mieć lekarza na miejscu. Jest to oddziela 

umowa i zadanie. NFZ nie przesuwa środków w ramach zadań. Po rozmowach z pediatrami 

ustalono, że w ramach prywatnego gabinetu będzie przyjmowała Pani doktor Rydwelska.  

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy jest już całkowicie niemożliwe aneksowanie 

środków do NFZ, rozumie, że Pan kierownik wyczerpał wszelkie możliwości, ale być może 

ze strony samorządu dałoby się coś zrobić w sprawie pediatry.  

Pan Andrzej Raczyński powiedział, że rozumie wszelkie obawy, a także wagę tego problemu. 

Gdyby nie rozumiał to przez dwa lata z nocnej i świątecznej opieki nie utrzymywałby 

pediatrów. Należałoby zastanowić się jak przywrócić opiekę świąteczną i nocną, a wtedy 

można pozyskać fundusze na pediatrów. Tak jak było to czynione dotychczas. Jest to 

rozwiązanie wygodne dla wszystkich, dla matek z dziećmi, dla dorosłych osób jak i dla 

samych lekarzy. Jeżeli nie będzie nocnej i świątecznej opieki to nie będzie żadnej możliwości 

zatrudnienia pediatry. Celem podstawowym jest utrzymanie zespołu podstawowego tzn. 

trzech lekarzy pierwszego kontaktu, pielęgniarek, położnej, medycyny w środowisku 

nauczania i wychowania i ratownictwa medycznego. Wszystko inne jest dodatkowe.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że razem z Panem doktorem Raczyńskim 

rozważany był ten temat, jakie są plany finansowania naszej opieki zdrowotnej na 2011 rok. 

Stwierdzono podczas tej rozmowy, że trzeba skupić się na tym jak wymusić od NFZ 

zwiększenia środków na nocną i świąteczną opiekę zdrowotną. Jeśli to udałoby się to Pan 

doktor Raczyński jest przychylny ku temu, żeby wygospodarować środki na pediatrę. W tym 

celu zostały podjęte działania – wysłane pismo do Dyrektora Zachodniopomorskiego 

Oddziału Wojewódzkiego NFZ w Szczecinie, gdzie do dnia dzisiejszego nie ma żadnej 

odpowiedzi, pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Andrzej Raczyński powiedział, że tak naprawdę to odpowiedzią jest Zarządzenie Nr 

85/2010/DS0Z Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia z dnia 23 grudnia 2010 roku, stanowi 

załącznik do protokołu.  Zarządzenie mówi o tym jak ma wyglądać nocna i świąteczna 

opieka.  

Pan Dariusz Kalinowski powiedział, że jeżeli sprawdzi się to o czym mówił Pan doktor 

Raczyński to radni powiatowi zrobią wszystko, żeby tak nie było, złożą skargę lub będą 

sięgać do osób, które są znane. Będą podejmowane działania ze strony radnych powiatowych 

Pan Raczyński powiedział, że okres przejściowy to dwa miesiące, czyli od 1 marca 2011 roku 

brak będzie nocnej i świątecznej opieki. Powiedział, że cieszy się bardzo, że Przewodniczący 

Rady Powiatu jest obecny na sesji i że jest deklaracja ze strony powiatu.  
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Pan Bogdan Majewski sołtys sołectwa Głodowa zapytał czy lekarz rodzinny funkcjonuje tak 

jak dotychczas?  

Pan Raczyński odpowiedział, że instytucja lekarza rodzinnego dalej funkcjonuje, obowiązuje 

i wszystkie z tym związane prawa i obowiązki po obu stronach.  

Rada Pani Zofia Kęcel powiedziała, dobrze, że Rada Powiatu chce w tej sprawie 

współpracować. Powiedziała także, że dobrze gdyby Rada Miejska w Bobolicach 

wystosowała odpowiednią uchwałę w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki powiedział, że Pan Kalinowski 

dotrze do innych gmin, będzie widział jak to wygląda i wtedy większą ilością gmin 

wystąpimy do NFZ. 

Pani Bożena Sobańska radca prawny – zapytała jak funkcjonuje ratownictwo medyczne w 

Bobolicach, na jakich zasadach, w jakich przypadkach udzielane są świadczenia dla 

potrzebujących.  

Pan Andrzej Raczyński powiedział, że ratownictwo medyczne jest na usługi wszystkich tego  

potrzebujących. Nie ważne czy jest to obcokrajowiec, czy osoba ma ubezpieczenie czy też 

nie. Ratownictwo medyczne funkcjonuje wtedy kiedy jest stan nagłego zagrożenia życia. 

Wypadek – pogotowie ma obowiązek dojechać do każdego wypadku, urazy – uraz, który 

uniemożliwia osobiste udanie się do ambulatorium chirurgicznego, wszelkie urazy, które 

budzą wątpliwości lub uniemożliwiają dotarcie osobiście (urazy kończyn dolnych, większe 

urazy kończyn dolnych, klatki piersiowej czy urazy głowy), zatrucia – wszelkiego rodzaju 

zatrucia lub podejrzenia zatruć, tu nie ma znaczenia stan pacjenta, porody – każdy poród, 

wszystkie inne stany zagrożenia życia, które są klasyfikowane i oceniane czy jest to stan 

zagrożenia życia na podstawie rozmowy, informacji. Zespół ratownictwa medycznego składa 

się z trzech osób; kierowca i dwóch ratowników. Wszyscy ratownicy mają wykształcenie 

wyższe medyczne co jest ewenementem w naszym województwie. Kierowca jest 

pełnosprawnym uczestnikiem zespołu w momencie kiedy coś się dzieje. Pogotowie nie jeździ 

do gorączek, temperatur – udzielana jest porada telefoniczna  

3. Pan Jan Rewkowski - dyrektor ZUKiO w Bobolicach  - powiedział, że na poprzedniej 

sesji obiecał przedstawić raport o „Akcji zima 2010/2011”. Na wstępie powiedział, że dopiero 

od tego roku, kiedy ZUKiO jest jednostką budżetową, wspólna i spójna polityka Urzędu i 

ZUKiO pozwala na nadrabianie wieloletnich zaległości dotyczących skutecznej organizacji 

pracy. Jak również dosprzętowienia zakładu, który służy całej gminie. Po 11 miesiącach pracy 

Pana J. Rewkowskiego w ZUKiO i po zapoznaniu się z najbardziej pilnymi potrzebami 

miasta i gminy Bobolice, ocenia, że jednym z wielu priorytetów działalności ZUKiO jest 

pełna kontrola i samodzielne odśnieżanie miasta i gminy. W skali wielu lat pozwoli to na 
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bardzo znaczące oszczędności i skuteczne działanie poprzez nowo nabyty sprzęt i montaż 

GPS-ów w pojazdach ZUKiO. Mówiąc o oszczędnościach Pan dyrektor przytoczył przykład z 

tej zimy, w ciągu tylko 7 dni wydatkowano na firmy zewnętrzne ponad 23.000,00 zł – a to 

jest dopiero początek zimy.  

*Organizacja pracy zasobów ludzkich i sprzętu. 
 

Sprzęt Teren  działania - Miasto Teren działania - 
Gmina 

Ciągniki C 360 z pługiem                     
 i przyczepą  x 2 

Odśnieżanie, posypywanie Odśnieżanie, 
posypywanie  

Równiarka drogowa  
(nowo zakupiony sprzęt) 

Poszerzanie poboczy Poszerzanie poboczy 

Odśnieżarka wirnikowa ciągnikowa   
(nowo zakupiony sprzęt ) 

Odśnieżanie Odśnieżanie  

Koparko-ładowarka z pługiem MTZ Odśnieżanie, załadunek śniegu  Odśnieżanie 
Gazela  samochód dost. osobowy Posypywanie, wywóz śniegu  Posypywanie, wywóz 

śniegu 
Iveco Ford (nowo zakupiony sprzęt ) Załadunek i wywóz śniegu  Dowóz piasku  
Mercedes Atego  
(nowo zakupiony sprzęt ) 

Posypywanie, wywóz śniegu  Posypywanie i dowóz 
piasku 

Odśnieżarka wirnikowa,  spalinowa, 
prowadzona ręcznie (60 ton/h) 
(nowo zakupiony sprzęt ) 

Odśnieżanie chodników i 
poszerzanie przejść i przejazdów 

 

Solarka  
(nowo zakupiony sprzęt ) 

Posypywanie  

Pracownicy stali, pracownicy interwencji, 
pracownicy społeczno-użyteczni, osoby 
odrabiające kary, osadzeni 
(razem około 90 osób) 

Odśnieżanie, posypywanie, 
załadunek śniegu. 

Odśnieżanie terenów 
gminy 
 

 
Pan dyrektor powiedział, że  w styczniu 2011 roku, tj. 3-5 stycznia, ZUKiO zakupi, ciężki sprzęt, 

który jest niezbędny, do jeszcze sprawniejszego odśnieżania, terenu miasta i gminy (będzie nim, 

koparko-ładowarka firmy Kamatsu, rok 2006, na czterech równych kołach,  o mocy 105 kM,  

z pługiem i szybkozłączem), za około 200.000,00 zł. Zakup ten, pozwoli na wyeliminowanie, firm 

zewnętrznych, które były wynajmowane do rozkopywania zatorów, i bardzo dużo za to płacono. 

Np. wynajęcie fadromy to koszt 150,00 netto za godzinę. Obecnie ZUKiO korzysta z usług, pięciu 

miejscowych firm zewnętrznych, które dysponują, odpowiednim zimowym sprzętem, a które na 

polecenie, skutecznie włączają się w „Akcję zima”. 

Dyżury pracowników – w dni robocze  5 – 7, 16 -18 

                   - w dni wolne od pracy 7 – 9, 15 – 17, 

W dyżurach biorą udział pracownicy, w ilościach, zależnych od panujących warunków 

atmosferycznych.  
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*Dalsze sprzętowe potrzeby, naszego zakładu. 
Dla pełnej kontroli, pracy pojazdów i sprzętu ZUKiO, i dla skutecznego wyeliminowania 

pomówień, typu – „jeszcze ani razu u nas nie był”, oczywiście chodzi o odśnieżanie,jeszcze 

w styczniu, zamontowane zostaną GPS-y. Informacyjnie - jest to całodobowy dostęp, do 

danych o pojazdach  – wiadomo, gdzie i kiedy był, jak szybko jechał, jak długo miał przestój. 

Są do dyspozycji wszystkie aktualne dane, jak również zapisane z kilku miesięcy. To 

wszystko jeszcze jest mało, do skutecznego odśnieżania i posypywania. Potrzebny jest jeszcze 

duży 180 konny ciągnik, ze zmienną, czterofunkcyjną geometrią pługa, jeszcze jedna 

odśnieżarkę wirnikową, prowadzoną ręcznie,  mały ciągniczek, który będzie obsługiwał 

chodniki,  place i parkingi, a także posypywarkę piasku, na samochód dostawczo- osobowy, 

Gazelę.     

*Środki  na zakup sprzętu. 
Pan dyrektor powiedział, że Pani Skarbnik, bardzo skutecznie strzeże budżetu, a budżet 

ZUKiO nie pozwala na taki zakupowy koncert życzeń. Ale trzeba, też w tym momencie, 

głośno powiedzieć, że Pani Skarbnik, za zgodą Pani Burmistrz, zorganizowała dla ZUKiO, na 

pozyskanie sprzętu i pojazdów w 2010 roku, plus Kamatsu, który już jedzie, kwotę ponad 

czterystu tysięcy złotych. Uważa, że jest to bardzo wielki wyczyn, za co bardzo dziękuję. 

Należy teraz przeanalizować, jakie są potrzeby ZUKiO, aby  sprawnie obsługiwać miasto  

i gminę. 400.000,00 i to jeszcze mało. Pan dyrektor powiedział, że nie mówimy ciągle – 

dajcie, ale także sami, szukają środków zewnętrznych, które pozwolą, na dosprzętowienie 

zakładu. I tak w 2011 roku, po stronie przychodów w dziale „Oczyszczania” jest  

zaplanowana kwota  52.000,00 zł. i ten przychód musi być zrealizowany. Pozyskano środki, 

których nie było w tym roku w budżecie.  Z podpisanej umowy, na oczyszczanie miasta, (z 

Zarządem Dróg Powiatowych – ponad 6.000,00 zł), wygranego przetargów ( Zarządem Dróg 

Wojewódzkich – ponad 26.000,00 zł ), i ze wstępnych uzyskanych informacji, co do 

przetargu (z Zarządem Dróg Krajowym, można uzyskać, kwotę 250.000,00 zł). Co daje w 

sumie  282.000,00 zł, to jest o 230.000,00  więcej, niż zaplonowano. Oczywiście, nie było to 

łatwo zorganizować, ale poczekajmy na podpisanie ostatniej, najbardziej znaczącej  umowy z 

Krajówkami, i wtedy będzie można mówić o sukcesie. Umowa, ma być podpisana, na trzy 

lata. Do tej pory przychody, z tytułu  jej realizacji, to było 153 tys.,  a będzie 750 tys., 600 

tysięcy więcej, przez trzy lata. Reasumując – pozyskane środki, z tych trzech umów, to około 

846 tyś, przy zakładanych 156 tyś. Jeżeli dojdzie to do skutku, to można  organizować zakup 

planowanego sprzętu, a co za tym idzie, dokonywać dalszego rozwój Zakładu, i co 

oczywiście będzie, z korzyścią dla całej gminnej społeczności.   
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*Uporządkowanie sposobu i kolejności odśnieżania. 
Pan dyrektor powiedział, że jest obecnie na podstawie, Ustawy o drogach i Ustawy o 

utrzymaniu porządku i czystości, tworzony przez Panią Magdę Pachołek, projekt Uchwały, 

dotyczący, wcześniej wspomnianego uporządkowania sposobu i kolejności odśnieżania - 

temat bardzo drażliwy, ale  konieczny do zrealizowania. Jest wiele telefonów, osobistych 

odwiedzin w ZUKiO i Urzędzie, różnych pretensji, dotyczących odśnieżania, dlatego już 

czas, ta kwestie uporządkować. Są gminy, które mają taki dokument, i jest im, o wiele  łatwiej 

i sprawniej, zgodnie z prawem, organizować, prace związane, z „Akcja zima”. Pan dyrektor 

nadmienił, że odśnieżane są miejsca, których odśnieżać nie ZUKiO nie powinno np. chodniki 

w Kłaninie i Przydargini, drogę do Jatyni, drogę przy Jedności Narodowej, ale robimy to dla 

dobra mieszkańców. Zakupiono nowe ubrania i ciepłe posiłki, po raz pierwszy dla 

pracowników, aby byli należycie doposażeni, aby można od nich wymagać, skutecznego 

działania. Na zakończenie Pan dyrektor powiedział, że uważa, iż pomimo, braków 

sprzętowych, oraz opłakanego stanu technicznego sprzętu, który zastał  w ZUKiO, to i tak 

nasze miasto i gmina, jest skutecznie i sprawnie odśnieżane i posypywane. 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak powiedział, że na osiedlu w Bobolicach zalega bardzo dużo 

śniegu i jest bardzo ciężko poruszać się. 

Pan Jan Rewkowski powiedział, że usuwanie śniegu jest robione systematycznie. Właściciele 

swoich posesji powinni sami odśnieżać chodniki przy swojej posesji.  

Radna Rady Powiaty Pani Renata Tomczak zapytała jaki jest koszt montażu GPS-ów, które są 

planowane do zakupu.  

Odpowiedzi udzielił dyrektor ZUKiO mówiąc, że koszt te to kwota 750 zł netto jednorazowa 

operacja z zamontowaniem, a następnie abonament 50 zł miesięcznie.  

Pani radna zapytał, czy do momentu kiedy nie będzie tego sprzętu czy nie będzie można 

spowodować takiej sytuacji, żeby sołtysi potwierdzali odśnieżanie dróg gminnych ? Prośba, 

żeby kierowcy ZUKiO pomagali innym kierowcom w odkopywaniu się, chodzi o drogę 

GOZD-UBIEDRZE, ponieważ takie sytuacje miały miejsce.  

Pan dyrektor powiedział, że sołtysi owszem mogą potwierdzać odśnieżanie dróg, a co do 

pomocy innym kierowcom to zostanie sprawdzone.  

Na zakończenie Pani Renata Tomczak podała numery telefonów do PZD, dotyczące 

obsługiwania dróg powiatowych na naszym terenie. Podsumowując Pani radna złożyła 

wszystkim zebranym serdeczne życzenia na Nowy Rok.  
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że podsumowując temat odśnieżania w 

gminie, to sprzęt jakim dysponuje ZUKiO na chwilę obecną jest naprawdę bardzo dobry. 

Przez kilkanaście lat zakład nie dysponował takim sprzętem. Natomiast wiadomo, że nie 

wszystko w jednym czasie i nie wszystko od razu. Niezależnie od tego jaki sprzęt ma ZUKiO 

to gmina korzysta ze zlecania odśnieżania dróg mieszkańcom gminy, którzy mają stosowny 

sprzęt. Jest to o wiele tańsze ponieważ już nie ma kosztów dojazdu i reakcja jest szybsza oraz 

większa ilość środków do dyspozycji. Pani Burmistrz powiedział, że gmina odśnieżana jest 

bardzo dobrze- jest to jedna z najlepiej odśnieżonych gminy w powiecie koszalińskim. 

Wszystkie nefralgiczne miejsca w gminie są odśnieżane w pierwszej kolejności. Jeśli chodzi o 

zakup nowego sprzętu dla ZUKiO to Pani Burmistrz powiedziała wie, że takie potrzeby są i 

jeśli Pan dyrektor uzyska taką kwotę, o której mówił z przetargu to będzie bardzo dobrze. 

Kolejna sprawa o której powiedziała Pani Burmistrz to pomoc pogorzelcom. W wyniku 

pożaru ucierpieli mieszkańcy Kłanina, państwo Wiśniewscy i Harasim. 2 grudnia zapaliły się 

sadze w kominie tego budynku mieszkalnego, a 3 grudnia doszło do pożaru budynku. 

Działania jakie podjęła gmina w pomocy poszkodowanym: 

- zabezpieczenie środków finansowych na zakup materiałów budowlanych w wysokości 8 tyś. 

zł, w tym pozyskane od sponsora środki w wysokości 5 tyś. zł – materiały zostały zakupione 

są w bazie ZUKiO. Ze środków budżetu gminy zaplanowano kwotę 3 tyś. zł w formie 

materiałów budowlanych; 

- zapewnienie bezpłatnego nadzoru budowlanego podczas remontu budynku; 

- proponowano schronienie dla  pogorzelców – odmówiono ze względu na schronienie u 

rodziny;  

- zatrudnienie Pani Harasim – obecnie jest na zasiłku dla bezrobotnych; 

- gwarancja środków na pokrycie dachu – obecnie jest eternit; 

- pomoc w formie zasiłku specjalnego udzielonego przez M-GOPS; 

- za zgodą państwa Harasim i Wiśniewskich otwarte zostało konto bankowe na zbiórkę 

publiczną dla pogorzelców.  

Pani Burmistrz powiedziała, że nie jest to mała forma pomocy jaką gmina zaoferowała gmina. 

Podziękowała strażakom z OSP w Kłaninie za ich pracę przy porządkowaniu pogorzeliska, a 

także dyrektorowi ZUKiO i jego pracownikom. Następnym tematem, który omówiła pani 

Burmistrz to sprawa oszczędności z tytułu modernizacji oświetlenia. W 2010 roku zostały 

podjęte działania o modernizacji oświetlenia gminy. Modernizacja ta polegała nie na 

dostawianiu nowych punktów oświetlenia tylko na wymianie starych opraw, które zużywają 

dużo prądu na energooszczędne i nowocześniejsze. W 2010 roku modernizacją objęto 368 
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lamp, w tym Bobolice 331, Drzewiany 24, Ujazd 7, Radwanki 7, dodatkowo w Kurowie 

wymieniono 16. Faktyczne oszczędności z tego tytułu przeanalizowała Pani Skarbnik i 

wyglądają następująco:  

listopad 2009 – 38.945,58 zł brutto (752 punkty świetlne w gminie) 

listopad 2010 -  26.438,51 zł brutto (762 punkty świetlne w gminie) 

oszczędności 12.507,00 zł miesięcznie przy założeniu, że jest o 10 punktów świetlnych 

więcej.  

Następny temat dotyczy również energii elektrycznej – przeprowadzenie przetargu na 

dostawę energii elektrycznej. Na początku stycznia zostanie ogłoszony przetarg na dostawę 

energii elektrycznej.  

18 grudnia odbyła się gminna wigilia -  w budżecie gminy były zaplanowane środki w 

wysokości 5 tyś. zł na organizację wigilii. Natomiast z budżetu gminy wydatkowano kwotę 

4.542,94, koszt całej wigilii wyniósł 7.200,00 zł, cała pozostała kwota to wpłaty od 

stowarzyszeń, klubów, zakładów pracy, które brały udział w wigilii. Składka od osoby 

wynosiła 10 zł. Pani Burmistrz podziękowała za współdziałanie przede wszystkim SWIS, 

pracownikom Urzędu Miejskiego oraz M-GOPS i M-GOK. Osób, które się zgłosiły do 

udziału w wigilii było 347. Całość obsługiwała firma cateringowa. Jest to bardzo fajna forma 

spotkania się w jednym miejscu i czasie.   

Pani Burmistrz powiedziała, że odbędzie się przetarg na dostawę mebli szkolnych w tym 

mebli bibliotecznych, gabinetowych, pomocy dydaktycznych, zabudowy meblowej – szatnie 

uczniowskie wartość 200 tyś. zł. Następnie powiedziała o utworzeniu Młodzieżowego 

Ośrodka Socjoterapii w  Bobolicach – Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie wstępnego 

harmonogramu działań dotyczących utworzenia od 1 września 2011 roku Młodzieżowego 

Ośrodka Socjoterapii w Bobolicach. Nie będzie zlikwidowany Ośrodek Szkolno – 

Wychowawczy. Z racji tego, że nabór uczniów do OSzW jest tak mały postanowiono 

utworzyć Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii w Bobolicach. Harmonogram mówi o tym, że w 

lutym 2011 roku ma zostać już konkretnie podjęta uchwała o utworzeniu Młodzieżowego 

Ośrodka Socjoterapii, więc dojdzie do połączenia w jeden zespół – Zespół Placówek 

Socjalnych. Zespół ma powstać na przełomie września i października 2011 roku zgodnie z 

harmonogramem. Pani Burmistrz nawiązała do ostatniej sesji odnośnie usuwania sopli z 

lamp. Jest informacja, że ENERGA będzie usuwać na bieżąco w ramach utrzymania sieci 

oświetleniowej powstałe sople. Natomiast jeśli chodzi o oświetlenie ulicy szkolnej i 

Łazienkowej (interpelacja z poprzedniej sesji) to okazuje się, że ta sieć powstała kiedy 

powstawały bloki i nie była nigdy używana. Nie wiadomo czy są kable, które łączą jeden słup 

z drugim oraz czy jest możliwość podłączenia tych lamp. Będzie to analizowane. Odnośnie 
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lampy przy Biedronce Pani Burmistrz powiedziała, że nie żarzy się już i nie powinna 

(interpelacja z poprzedniej sesji). Jeżeli chodzi o usuwanie awarii polegających na włączaniu 

bezpiecznika – będzie to realizowane przy udziale posterunku energetycznego w Bobolicach.  

Radna Pani Justyna Terlecka zapytała czy jest możliwość zamontowania lampy w 

miejscowości Błotko? 

Pan Przewodniczący Rady Zdzisław Czarnecki powiedział, że taki sam problem jest w Glince 

– jest słup kwestia zamontowania lampy.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że temat Błotka i Glinki doskonale zna, 

rozezna się w temacie, ale uważa za zasadne zamontowanie lamp.   

Zastępca Burmistrza Pan Jan Mokrzycki przedstawił swoje sprawozdanie dotyczące 

działań podjętych w następujących zakresach:  

1. Współpraca i koordynacja działań podejmowanych w związku z zimowym 

odśnieżaniem miasta i gminy: 

a) bieżąca, codzienna analiza sytuacji w mieście i na terenie gminy, stała współpraca 

z Dyrektorem i kierownictwem ZUKiO, 

b) określanie priorytetowych zadań do realizacji dotyczących odśnieżania w mieście i 

poszczególnych miejscowościach, np. natychmiastowe odśnieżanie drogi 

powiatowej i dróg dojazdowych w miejscowości Jatynia, powodem działania było 

niewywiązywanie się z realizacji tych zadań przez Powiatowy Zarząd Dróg w 

Koszalinie z siedzibą w Manowie. Innym przykładem priorytetowego zadania było 

odśnieżanie chodników w miejscowości Kłanino i Przydargiń wzdłuż drogi 

krajowej nr 11. Tam również nie wywiązywał się z tych zadań Zarząd Dróg 

Krajowych.  Zadanie zostało wykonane przez pracowników ZUKiO i grupę 

osadzonych z Zakładu karnego w Starem Bornem, 

c) koordynacja potrzeb i analiza wydatków związanych z zatrudnieniem 

dodatkowych osób ze sprzętem, wspomagających pojazdy ZUKiO w odśnieżaniu 

dróg gminnych w sytuacjach najtrudniejszych, w których taka pomoc była 

niezbędna,  

d) ścisła współpraca z dyrektorem i kierownictwem ZUKiO w realizacji innych 

zadań związanych z odśnieżaniem na terenie miasta i gminy (np.: udrażnianie 

studzienek kanalizacji burzowej, analiza sytuacji i zagrożeń powstałych przez 

zwisające sople lodu z budynków dachów i lamp oświetlających ulice miasta i 

pozostałe miejscowości, wysłane zostało stosowne pismo do dyrektorów obiektów 

publicznych, obligujących ich do stałej kontroli zaistniałej sytuacji, 

2. Działania związane z utrudnieniami dotyczącymi dowozów szkolnych: 
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a) działania dotyczące nieodpowiedzialnego zachowania i postępowanie niektórych 

kierowców PKS, którzy bez porozumienia z koordynatorem dowozów na terenie 

gminy, dyrektorami szkół i organem prowadzącym bezpodstawnie wprowadzali 

swoje zasady, powodując powstanie niebezpiecznych sytuacji, zagrażających 

bezpieczeństwu i zdrowi dzieci. O powstałych sytuacjach powiadomiono dyrekcję 

PKS, 

3. Działania dotyczące współpracy z inspektorem ds. oświaty i dyrektorami szkół w 

zakresie prawidłowego opracowania i terminowego dostarczania informacji 

dotyczących SIO (Systemu Informacji Oświatowej), subwencji oświatowej, 

organizacji ferii zimowych, tematyki związanej z naradą dyrektorów, zaplanowana w 

styczniu przyszłego roku.    

a) przygotowanie do organizacji ferii zimowych 2011 – na podstawie informacji 

zwrotnej od dyrektorów placówek oświatowych dotyczącej potrzeby 

organizowania zajęć w czasie ferii, ilości chętnych uczniów, proponowanych form 

zajęć, ilości opiekunów oraz przewidywanych kosztów takich zajęć, 

b) uczestnictwo z takich imprezach jak: I Mikołajkowy Turniej Koszykówki dla 

każdego 2010 z 12 grudnia, spotkanie wigilijne w Poroście, które odbyło się 19 

grudnia, Bożonarodzeniowe Spotkanie Wigilijne 2010 z 18 grudnia w hali 

widowiskowo – sportowej w Bobolicach, spotkanie wigilijne w szkole 

Podstawowej w Drzewianach, 

4. Realizacja zadań dotyczących polityki lokalowej we współpracy z dyrektorem 

ZUKiO.  

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 

 
W tym punkcie głos zabrali: 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że radni powinni zorganizować składkę na 

pomoc pogorzelcom z Kłanina.  

Przewodniczący Rady poinformował, że pieniądze można wpłacać na konto, które jest 

uruchomione w tym celu.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  
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1)  w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzania ścieków.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

Wyjaśnienie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że RWiK dostanie pieniądze za swoje inwestycje, 

a my jako gmina płacimy za to – inwestujemy w nie swoje. Dlaczego są tak różniące się ceny 

wody w poszczególnych gminach – przecież woda jest wszędzie jednakowa ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że ceny wody będą zawsze różne na terenie  

każdej z gmin. Każda gmina ma inne uwarunkowania lokalne, inną ilość sieci wodociągowej, 

kanalizacyjnej i inaczej jest to rozwiązane więc cena wody zawsze będzie różna.  

 

Pani Renata Tomczak zapytała czy wiadomo coś odnośnie wzrostu opłaty abonamentowej 

miesięcznej, czy pozostaje na takim poziomie jak była dotychczas, czy ulega zmianie?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że ryczałt wynosi 4,02 zł, a wodomierz 4,92 zł 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Po przerwie nieobecny Radny Zbigniew Oleksiak 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 

uchwałę w sprawie  ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2010 r. – uchwała zostanie poddana pod obrady po podjętej uchwale w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2010 rok.  

Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała dotyczy projektu na gimnazjum w Bobolicach, ze 

względu na to, że istnieją obawy dotyczące nieterminowego dostarczenia mebli. Dostawcy 

mebli i wyposażenia mogą nie wyrobić się w czasie, a gmina może nie zdąży zapłacić im 

jeszcze w starym roku.  A możliwości zapłacenia w 2011 roku nie ma żadnej ponieważ 

takiego zadania na 2011 rok nie ma.  

 

Przewodniczący Rady wprowadził do porządku obrad projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2010 r. 
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Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad.  

 

Ad. 7. Budżet gminy Bobolice na rok 2011.  
 
Obecny Radny Zbigniew Oleksiak 

 

Uchwałę NR CXXVII/361/Z/2010 SKŁADU ORZEKAJĄCEGO REGIONALNEJ IZBY 

OBRACHUNKOWEJ W SZCZECINIE z dnia 6 grudnia 2010 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 2011 rok przedstawił 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki. Uchwała RIO stanowi załącznik do 

protokołu.   

 

Uchwałę NR CXLV/508/Z/2010 SKŁADU ORZEKAJĄCEGO REGIONALNEJ IZBY 

OBRACHUNKOWEJ W SZCZECINIE  z dnia 22 grudnia 2010 r. w sprawie wydania opinii 

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na 

lata 2011-2025 przedstawił Zastępca Przewodniczącego Rady Marek Golas. Uchwała RIO 

stanowi załącznik do uchwały.  

 

Pan Artur Tomczak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 

2011 i zawnioskował o przyjęcie projektu uchwały budżetu Gminy na rok 2011.  

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza omówiła przedstawiony projekt uchwały w sprawie 

budżetu Gminy na 2011 rok. Powiedziała, że projekt budżetu szczegółowo omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej. Pani Burmistrz w swoim wystąpieniu 

dokonała charakterystyki budżetu na 2011 rok z zaznaczeniem najistotniejszych spraw. Treść 

wystąpienia Pani Burmistrz: 

„Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 

Miałam przyjemność w tym roku przedstawiać po raz pierwszy  Szanownej Radzie 

plan działań Gminy na  nadchodzący nowy 2011rok. Odbyło się to na wspólnym spotkaniu z 

radnymi, w dniu 17 grudnia br,  więc teraz chciałabym tylko krótko podsumować 

prezentowany projekt uchwały i jego główne założenia.   

Budżet gminy  opracowano z zachowaniem ostrożności budżetowej. Budżet roku 2011 

jest pierwszym budżetem opracowanym według nowych zasad wynikających ze 

znowelizowanej ustawy o finansach publicznych, tj. przedłożono Państwu projekt uchwały 
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budżetowej oraz odrębnie zupełnie nowy dokument - projekt uchwały o wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2011-2022 w zamian za dotychczasową prognozę długu.  

Zmiany w przepisach t. znowelizowanej ustawy o finansach publicznych spowodowały, że 

pomimo, iż w tym roku zakończymy długoletnią inwestycję – budowę gimnazjum – to budżet 

ten nie będzie łatwy do realizacji, gdyż wprowadzona została od tego roku zasada równowagi 

wydatków bieżących do dochodów bieżących. Ta zasada dla naszej gminy jest bardzo trudna 

do zachowania. Dzieje się to z powodu  założenia przez nas  utrzymania dotychczasowego 

zakresu i poziomu usług społecznych, ( czyli oświaty, kultury i sportu ) świadczonych przez 

Gminę na rzecz naszych  mieszkańców.  

Dlatego też przewidzieć musimy, że obniżenie możliwości finansowych budżetu 

wymagać będzie od dysponentów zwiększenia efektywności gospodarowania środkami 

publicznymi, w szczególności w obszarach, które generują najwyższe koszty bieżące oraz 

przestrzegania zasady oszczędności jako uzyskiwania najlepszych efektów z danych 

nakładów. 

Pragnę też podkreślić, że w momencie zmiany na rynku nieruchomości i zmiany 

zaplanowanych wpływów z tego tytułu oraz uwarunkowań na szczeblu przepisów w zakresie 

funkcjonowania straży miejskich – dopuszcza się możliwość dokonania zmian w wydatkach 

inwestycyjnych i bieżących .   

Warunkiem kształtowania dalszego rozwoju gminy jest monitorowanie wzajemnych 

relacji wzrostu wydatków bieżących i inwestycyjnych oraz ustalenie proinwestycyjnych 

proporcji podziału budżetu w szczególności opartych na wykorzystaniu zewnętrznych źródeł 

finansowania. Niezbędna więc będzie dalsza aktywność w tym celu, aby maksymalnie 

skorzystać ze zewnętrznych środków bezzwrotnych Unii Europejskiej na lata 2007-2013. 

Strategicznym zadaniem dla gminy jest jednak zapewnienie 100% wkładu finansowego dla 

projektów wykorzystujących te fundusze. Niemniej jednak aktywne pozyskanie środków 

stanowi szansę na rozwój Gminy. Struktura wydatków inwestycyjnych do bieżących 

stanowi 9%. W porównaniu do planu 2010 roku zauważa się znaczny spadek.  Zaznaczyć 

jednak należy, że wydatki na rozwój gminy znajdują się obecnie w wydatkach bieżących 

dotyczące remontów, modernizacji, zakupu wyposażenia.  

Dotychczasowy poziom struktury majątkowej określa, że pomimo trudnej sytuacji 

finansowej gminy i jej obciążeń z tytułu długu publicznego – gmina planowo realizuje 

strategie rozwoju i nie stwarza warunków stagnacji dla jej mieszkańców.     

Biorąc pod uwagę powyższe uwarunkowania -  wydatki inwestycyjne na rok 2011 - 

ich zakres  - dostosowano do ograniczonych możliwości dochodowych gminy. Planując 

wydatki majątkowe  zapewniono w pierwszej kolejności środki na realizację inwestycji 
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kontynuowanych, współfinansowanie projektów realizowanych z wykorzystaniem środków z 

funduszy Unii Europejskiej i z innych źródeł.  

Inwestycje kontynuowane z wykorzystaniem środków UE  to m.in.: 

1) Budowa infrastruktury komunikacyjnej przy CESiR – budowa ścieżek spacerowych, 

parkingów oraz oświetlenia w ramach wniosku do programu PROW „Odnowa i 

Rozwój Wsi”, ul. Szpitalna, chodnik, parkingi, ścieżka rowerowa, oświetlenie nowo 

powstałej drogi komunikacji,  

2) Budowa wielopokoleniowej infrastruktury kulturalnej ( muszla koncertowa) – zakup 

wyposażenia, położenie linii kablowych, oświetlenia, chodniki, parkingi – również w 

ramach wniosku do programu PROW „Odnowa i Rozwój Wsi”, ul. Dworcowa – plac 

rekreacyjny,  

3) Sieć wodociągowa na odcinku Bożniewice- Wojęcino w ramach wniosku do programu 

PROW „ Podstawowe usługi dla gospodarki ludności wiejskiej” o długości ok. 3100 

metrów z zamontowaniem hydrantów ppoż 

4) Świetlica wiejska – remont i wyposażenie świetlic w Kurowie i Kłaninie w ramach 

wniosku do programu PROW „Odnowa i Rozwój Wsi”, (realizowany przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury) 

5) oraz budowa kompleksu rekreacyjno-sportowego w Kłaninie  - boisko, budowa 

chodnika, placu zabaw z wyposażeniem, projekt w ramach wniosku do programu 

PROW „Odnowa i Rozwój Wsi”, (realizowany przez Miejsko-Gminny Ośrodek 

Kultury) 

Innym istotnym zadaniem dla nas jak i mieszkańców są drogi gminne. Wzrost 

wydatków ogółem w porównaniu do planu roku 2010 wynosi 117,7% w wysokości 

785 048 zł.. Do zadań związanych z drogami gminnymi i zwiększeniem bezpieczeństwa 

oprócz wyżej wymienionych przeze mnie tych dróg, chodników, które są 

współfinansowane ze środków Unii Europejskiej należą: 

1) budowa parkingu, chodników oraz modernizacja ulicy Magazynowej 

1a) budowa chodnika, parkingów i oświetlenia ul. Pionierów 

2) modernizacja drogi dojazdowej do planowanej Stacji Kontroli Pojazdów w 

Bobolicach przy ul. Koszalińskiej 

3) rozpoczęcie procedury budowy kanalizacji deszczowej w Bobolicach – inwestycja 

wieloletnia 
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4) budowa chodnika w Dargini w ramach porozumienia ze Starostwem Powiatowym 

w Koszalinie 

5) budowa chodnika na odcinku Stare Borne – Drzewiany w ramach porozumienia z 

Zarządem Dróg Wojewódzkich 

6) budowa parkingu przy M-GOPS  

Ponadto zaplanowano w 2011 roku zadania, które zwiększą możliwość uzyskania dochodów 

ze sprzedaży  nieruchomości, tj:  

1) Remont budynku przy ulicy Pocztowej 8 – 3 lokale mieszkalne  

2) Podział terenu przy ulicy Ogrodowej i Szkolnej z przeznaczeniem na zabudowę 

mieszkaniową, usługi nieuciążliwe oraz garaże 

3) Sprzedaż działek pod budownictwo jednorodzinne ul. Traugutta  

4) Wykonanie prawa odkupu działki przy ulicy Wojska Polskiego celem ponownej jej 

sprzedaży 

Istotnym również dla mieszkańców jak i dla gminy jest zadanie w zakresie usuwania azbestu 

z terenu gminy, na które to w 100% dofinansowanie można pozyskać z WFOŚiGW. I tak też 

założyliśmy do budżetu na 2011 rok.  

W projekcie budżetu nie przedstawiono szczegółowych propozycji naprawy i 

remontów dróg ze względu na niemożność przewidzenia ich stanu po zimowym okresie. 

Od 2010 roku, po przekształceniu ZUKiO w jednostkę budżetową – zadaniem tym 

zajmuje się ten zakład. Sukcesywnie z poprzednią radą jak i w tym budżecie na 2011 rok 

doposażamy ZUKiO w nowy niezbędny sprzęt służący zarówno naprawie dróg jak i ich 

odśnieżaniu. Poza tym zakupy dokonywane mają służyć również Gminie do celów 

zarobkowych. 

Oprócz powyższych ważnych dla gminy działań podnoszących jakość życia mieszkańców 

gminy należy jeszcze dodać takie zadania jak: 

• rekultywacja składowiska odpadów w Boboliczkach, kontynuacja zadań 60 000 zł.   

• rokroczny wzrost środków gminy przeznaczanych na działalność społeczną, 

oświatową i kulturalno-sportową   
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Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że potrzeb społecznych jest znacznie więcej, ale jak 

wszyscy wiemy wszystko opiera się na dyspozycji środkami finansowymi gminy, czyli 

osiągniętymi dochodami.  

Reasumując- budżet na 2011 roku zawiera szereg istotnych dla Gminy i jej mieszkańców 

zadań, więc jest budżetem trudnym do realizacji. Gmina Bobolice nie należy do gmin 

bogatych posiadających zasoby pozyskiwania wysokich wpływów z przemysłu i związanych 

z tym podatków, ale należy do gmin wykorzystujących maksymalnie swoje możliwości i 

środki zewnętrzne. Racjonalne gospodarowanie środkami publicznymi przyniesie planowane 

w budżecie efekty. Należy uznać,  że przedłożony projekt budżetu spełni oczekiwania 

mieszkańców wobec Burmistrza i Rady. 

Na zakończenie – życzę sobie i Państwu spokojnej realizacji planowanych zamierzeń w 

nadchodzącym nowym roku budżetowym”.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2011.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Następnie poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2011-2022 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

 Ad. 8. CD. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Obecnych 14 radnych nieobecna Radna Małgorzata Piotrowska.  

 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 



 21 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

2)  w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2010 r.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

3) w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobolice.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Jan Mokrzycki Zastępca Burmistrza.  

 

Pani Zofia Kęcel przewodnicząca  Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

4)  w sprawie przyjęcia Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki – Regionalne Wodociągi i Kanalizacja 

Sp. z o. o. w Białogardzie na lata 2011-2016 dla Miasta i Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Maja Wiśniewska podinspektor ds. rozwoju. .  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

5) w sprawie wyznaczenia delegatów do reprezentowania Gminy Bobolice w 

Zgromadzeniu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

 



 22 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

 6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady 

Miejskiej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że podczas omawiania budżetu na 2011 rok nie 

było mowy o naszych gminnych drogach – zapytał czy oznacza to, że nie będzie nic robione ? 

Następnie powiedział, żeby zdyscyplinować sołtysów do uczestnictwa w sesji do końca.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że z roku na rok będą planowane kolejne 

środki na poprawę infrastruktury drogowej. Odnośnie sołtysów to Pani Burmistrz 

powiedziała, że widać to jak sołtysi uczestniczą w sesji, większość jest obecna tylko do 

pierwszej przerwy. Zaplanowano spotkanie z sołtysami na dzień 7 stycznia 2011 roku i temat 

ten będzie omówiony z sołtysami.  

Na zakończenie Pani Burmistrz złożyła wszystkim obecnym życzenia noworoczne.  

Pan Przewodniczący Rady złożył życzenia noworoczne wszystkim zebranym, a Pani 

Burmistrz także życzenia imieninowe.    

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  
 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


